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2021 
 
Beste mensen, 
 
Op het moment dat ik dit schrijf (6 januari 2021) worden de eerste 
personen in Nederland ingeënt met het vaccin tegen covid-19. 
Maar het is duidelijk dat het tot in het derde kwartaal zal duren 
voordat de gewenste vaccinatiegraad bereikt kan zijn. Tot die tijd 
en vermoedelijk ook nog wel langer zullen er allerlei beperkende 
maatregelen van kracht zijn. 
 
Een bijeenkomst van de leden zal er de komende maanden dan 
ook wel niet in zitten. Je zult in dit nummer dan ook geen 
uitnodiging voor een bijeenkomst, noch een jaarprogramma 
aantreffen. We zullen het voorlopig met onze ‘Noviocactum’ 
moeten doen. 
 
We hopen dat het in de zomer weer mogelijk zal zijn om de 
gezelligste activiteit van onze afdeling, de kasbezoeken bij de 
eigen leden te organiseren. En eventueel weer een ‘externe 
excursie. 
Maar het is natuurlijk ook nu wel mogelijk om op individuele basis 
contact met elkaar te houden. Bij een van de medeleden op 
(kas)bezoek gaan is nu misschien nog niet zo verstandig, maar 
over enige tijd waarschijnlijk wel weer verantwoord. 
Verderop in dit nummer lees je meer over de plannen die we voor 
dit jaar toch nog hopen uit te kunnen voeren.  
 
Op deze plaats wens ik, namens het bestuur, alle leden en hun 
naasten een gelukkig en bovenal gezond 2021 toe. Houd moed, 
er komt ooit een eind aan deze ellende. 
 

Theo 
 
Contributie 
Willen jullie de contributie voor 2021 overmaken? De contributie is 
€ 20,- voor leden en € 10,- voor huisgenootleden. 
S.v.p. overmaken op bankrekeningnummer  
NL12ABNA0805932216 t.n.v. J Jongekrijg  



 

 

JAARVERSLAG 2020 
Succulenta afdeling Nijmegen 

 
 
1. Bestuur. 
Het bestuur bestond uit de volgende 3 leden:  
Theo Heijnsdijk: voorzitter 
Riet Maessen:  secretaris 
Johanna Jongekrijg: penningmeester 
 
Rooster van aftreden: 
2021 Johanna Jongekrijg, penningmeester; Johanna is 
herkiesbaar. 
2022 Riet Maessen, secretaris. 
2023 Theo Heijnsdijk, voorzitter. 
 
Bibliothecaris: Lieda Dekker  
Redactie NOVIOCACTUM: Theo Heijnsdijk  
 
2. Contributie. 
De contributie bedroeg €20,00. Contributie huisgenootleden €10,- 
 
3. Ledenbestand. 
Op 1 januari 2020 telde de afdeling 20 leden, waarvan 1 erelid en 
4 huisgenootleden. 
Er kwam een nieuw lid en een huisgenootlid bij. Ook meldde zich 
nog een nieuw lid die echter wegens de coronabeperkingen nog 
niet daadwerkelijk is ingeschreven. 
Helaas ontvingen we bericht van het overlijden op 20 februari van 
ons zeer gewaardeerde lid Ton Ramak. 
Met de start van het nieuwe jaar blijft de teller staan op 20 leden. 
(inclusief erelid en huisgenootleden, exclusief het lid die nog niet 
in de gelegenheid was om zich definitief aan te melden).  
Opmerking: Door het overlijden van Ton is het 
huisgenootlidmaatschap van Sonja per 1-1-2021 beëindigd. 
 
4. Bijeenkomsten. 
De bijeenkomsten waren bij Helicon VMBO Nijmegen, Marga 
Klompélaan 37. 



 

 

De Nieuwjaarsborrel in JANUARI was bij Theo en Loes thuis. 
Op de jaarvergadering in FEBRUARI werd Theo herkozen als 
voorzitter. De rest van het bestuur bleef ongewijzigd.  
Lieda bleef de afdelingsbibliotheek beheren, en Theo bleef de 
redacteur van NOVIOCACTUM.  
De contributie werd verhoogd naar €20.  
Na de zakelijke kant van de avond was er nog tijd voor Johanna 
die de avond verder invulde met een verslag van haar reisje met 
de Belgen in Duitsland in de zomer van het voorgaande jaar. 
In MAART vertelde Riet over haar groepsreis naar Madagaskar in 
november 2019. 
Op deze avond in maart stonden wij ook stil bij het snelle en 
onverwachte overlijden van Ton Ramak. Verder bleek na deze 
avond (20 maart) al heel snel dat dit wel eens voorlopig onze 
laatste gezamenlijk bijeenkomst zou kunnen zijn. Een paar dagen 
later: intelligente lockdown wegens covid-19. 
In APRIL daardoor geen bijeenkomst 
In MEI verscheen de eerste “CORONACACTUM”, bijna geheel 
gevuld met verhalen van onze eigen leden door een oproep om 
eens iets op papier te zetten. Weer geen fysieke bijeenkomst. 
Het geplande uitje in JUNI naar o.a. Rikus van Veldhuizen werd 
gezien de omstandigheden uiteindelijk slechts door de 3 
bestuursleden en Loes gemaakt met 2 aparte auto’s. Zij brachten 
verder ook nog een bezoek aan Gerrit Melissen. 
In JUNI ging het bezoek- gezien de ruimte - bij Johanna niet door. 
Maar Theo bracht ons toch een beetje bij elkaar met weer een 
CORONACACTUM. In deze editie konden wij alsnog een virtueel 
bezoek aan Johanna’s verzameling brengen. 
Een maand in later in JULI was er wel kasbezoek bij Ludwig 
evenals bij Mireille in AUGUSTUS.  
Bij Ludwig vierden we het jubileum van Thea (25 jaar) en ook van 
Johanna die al 40 jaar lid is van de vereniging.  
Bij Mireille genoten we de hele avond van haar mooie grote tuin 
vol met mooie planten. Door het prachtige weer konden wij buiten 
zitten en de avond eindigde met een mooi samenzitten rondom 
het kampvuur. Corona was even ver weg!  
De 43e bijzondere plantenmarkt in het Kolpinghuis werd uiteraard 
afgelast. 



 

 

Na de zomer zouden wij op school voortaan bijeenkomen op een 
donderdag in plaats van onze vaste dinsdag. Alleen de donderdag 
in SEPTEMBER ging door – met de coronaregels dat er totaal 
maar 9 mensen in het klaslokaal mochten zijn.  Deze voorlopige 
laatste avond werd ingevuld met een bijzonder mooie voordracht 
van Wiebe Bosma over zijn reis naar Madagaskar.  
De rest van het jaar kwamen we niet meer bij elkaar. Gelukkig 
ontvingen wij elke maand wel een mooi afdelingsblad. 
 
5. Financiën. 
Zie hiervoor het financieel verslag van de penningmeester. 
 
6. Slotwoord. 
Wie alles nog eens uitgebreid wil lezen, raad ik aan om ons 
afdelingsblad er weer bij te pakken: te vinden op de site van 
Succulenta. Elke maand een mooie verrassing en momenteel het 
middel voor onze hobby. Laten we, zoals Theo al een paar maal 
een oproep heeft gedaan, ons blad samen vullen. Op deze manier 
zijn we dan toch een beetje gezamenlijk bezig met onze planten 
wel en wee. Op dit moment weten we niet hoelang covid-19 ons 
nog “van de straat” houdt. 
Het zal niemand verbazen: het was een vreemd jaar. Desondanks 
wens ik namens het bestuur jullie een vooral gezond 2021. 
Dat wij- ergens in het volgend jaar- elkaar weer gewoon kunnen 
ontmoeten en onze hobby samen kunnen uitdragen. Op weg naar 
het 85ste levensjaar van onze afdeling! 
 
Januari 2021, Riet Maessen, secretaris 
 
Aanvullingen, correcties, commentaar en/of vragen over dit 
jaarverslag svp richten aan Riet rietmaessen@xs4all.nl   

mailto:rietmaessen@xs4all.nl


 

 

2021 
 
Zoals op de eerste bladzijde al geschreven staat, is er op dit 
moment nog volstrekt onduidelijk welke afdelingsactiviteiten in dit 
jaar mogelijk zullen zijn. 
We hebben als bestuur dan ook afgezien van het maken van een 
planning van de bijeenkomsten. 
Mochten er weer bijeenkomsten mogelijk zijn, dan zullen we niet 
aarzelen om onmiddellijk iets op poten te zetten. We kunnen 
simpel een invulling van de agenda van vorig jaar plukken. 
Daarnaast zijn we van plan om Wiebe Bosma, die vorig jaar die 
prachtige beelden van Madagaskar liet zien, weer uit te nodigen 
voor een lezing. 
Overigens is de kans groot dat we permanent van de dinsdag- 
naar de donderdagavond moeten. Tenminste als we onze 
bijeenkomsten bij Helicon willen blijven organiseren. 
 
Cactusmarkt 
We willen dolgraag weer een cactusmarkt organiseren, maar dat 
zal niet simpel zijn. 
 
1. De kans is groot dat op de gebruikelijke dag, de derde zondag 
in juni, vaderdag, de anderhalvemeterregel nog steeds van kracht 
is. Dan zal het vrijwel onmogelijk zijn om een binnenevenement te 
organiseren. 
  
2. Het Kolpinghuis is gesloten. De beheerder is met pensioen en 
er vinden geen activiteiten meer plaats. 
 
We moeten dus in ieder geval op zoek naar een andere locatie. 
We hebben het idee dat er misschien iets te regelen is met de 
Hortus Arcadië in Nijmegen, Wijlen Ton Ramak had daar contact 
mee en vanuit de Hortus is wel behoefte om contact te blijven 
houden met de afdeling. 
 
Als iemand mee wil denken of al ideeën heeft over de organisatie 
van een markt dit jaar, dan hoor ik dat heel graag. Neem contact 
op met mij th.heijnsdijk@gmail.com  
 

mailto:th.heijnsdijk@gmail.com


 

 

Tijdschriften 
 

Als afdeling zijn we nog steeds geabonneerd op twee tijdschriften, 

namelijk: 

BCSS, het Britse tijdschrift (€ 33,- per jaar) en Euphorbia World (€ 

28,- per jaar). 

 

De vraag is of we die abonnementen moeten aanhouden. Nu we 

moeten betalen voor het gebruik van de accommodatie op 

Helicon, hebben we al een paar jaren op rij een negatief saldo en 

we vragen ons af hoe we daarmee om moeten gaan. 

 

Daarom de vraag: wie leest daadwerkelijk deze bladen? En als je 

ze leest, zou je het een gemis vinden als een of beide niet meer 

beschikbaar zijn. 

Laat het aub weten aan Riet: rietmaessen@xs4all.nl  

 

 

Voeding voor Succulenten 
 

We hebben voeding, speciaal voor succulenten, ingekocht. 

Peters professional Combi-Sol 

NKP: 6-18-36 + 3 MgO + Fe 

Inclusief alle sporenelementen. 

De dosering is 1 gram per liter gietwater. 

Uitgevuld in zakjes van 200 gram € 1,00 voor leden. 

Stuur even een berichtje aan mij johannajongekrijg@gmail.com  

Johanna 

  

mailto:rietmaessen@xs4all.nl
mailto:johannajongekrijg@gmail.com


 

 

Bericht van Riet 
 
In Noviocactum jaargang 2018-2 staat een stukje van mij: 
Tylecodon singularis. Een jaar rond met oa deze tekst: 
 
“Deze keer wil ik 
het hebben over 
de Tylecodon 
singularis; deze 
heb ik ook reeds 
genoemd in mijn 
vorige stukje. Nu 
heb ik hem een 
jaar lang gevolgd 
en de foto’s 
zeggen eigenlijk 
genoeg. Het 
bijzondere van 
deze soort is 
natuurlijk het 
enkele grote blad. 
Alhoewel ik in de 
literatuur lees dat 
er in cultuur ook 
wel tot 4 bladeren 
verschijnen. Bij mij 
bleef het tot nu toe 
bij één. Eén jaar 
heeft hij zelfs 
helemaal geen 
blad gevormd en 
vreesde ik dat ik 
de plant zou verliezen. Na opnieuw oppotten was gelukkig het jaar 
er op weer groei te bespeuren.” 
 
Eind 2018 jaar maakte hij 2 bladeren en, zie de foto op de 
volgende bladzijde, nu zelfs 3 
 
Misschien op naar de in de literatuur genoemde 4?? 

Foto in Noviocactum van december 2018 



 

 

 

Groeten 
 

Jullie moeten allemaal de groeten hebben van Piet Giepmans en 
van Kees van Elk. 
Beiden proberen er het beste van te maken in deze eenzame tijd.  
Mede gezien de hoge leeftijd (94 respectievelijk 88) is een bezoek 
brengen onder de huidige omstandigheden niet aan te raden. 
Zodra het weer kan gaan we weer eens ouderwets bijpraten. 
 

Tylecodon singularis in januari 2021 met drie bladeren 



 

 

Bericht van Johanna 
 
Vervolg op het bericht in het vorige nummer van Noviocactum 
 
Helaas, mijn ‘aparte’ bloemstengel van Haworthia odyssei bleek 
toch een gewone bloemstengel te zijn. Hij is nog steeds compact 
in de punt, maar het zijn toch gewoon bloemetjes, die erin zitten 
en geen nieuwe plantjes. 
 
 
 
 

Links de foto van vorige maand. Rechts de plant op 6 januari 



 

 

Rust 
 
De tuin is nu in rust na een flinke snoeironde door onze tuinmannen. 
Ze nemen onze hagen en bomen zorgzaam onderhanden en op 
eind van de dag ziet onze tuin er, net als de baard na een zorgzame 
scheerbeurt van mannen, er weer zeer verzorgd uit.  
De winterrust doet zijn intrede. Zo ook de rust in de kassen van mijn 
partner. Ons huis wordt een beetje een (bij)kas. Er staan her en der 
bakken vol kleine plantjes ( u weet ik ken geen namen). Soms moet 
ik slalommen. Ik weet dat het tijdelijk is en dus…. 
Ook mijn partner komt tot rust. Bezoek aan zijn kassen wordt soms 
dagenlang over geslagen. De onrust slaat weer wat toe wanneer de 
temperatuur daalt. Dit gebeurt niet vaak. (hoorde net op de radio 
dat het afgelopen jaar gemiddeld de hoogste temperatuur gemeten 
is sinds het begin van het bijhouden van deze data). 
Rust wordt echter ook veroorzaakt door de gekke tijd waarin we 
leven. Onzekerheid over wat kunnen we, als kwetsbare ouderen, 
wel of niet doen, daar zuchten we samen over. Het ongemak dat de 
cactusbijeenkomsten niet door kunnen gaan. Hoe moet het met de 
cactusmarkt en jaarplanning? Daarover hoor ik regelmatig mijn 
partner  zuchten . 
Ja, in deze periode komt in de natuur alles tot rust. Paddenstoelen 
lijken daar echter een uitzondering op te maken (misschien ook nog 
andere mij onbekende planten). Je ziet ze in alle vormen en kleuren 
(!) in de natuur. Tijdens onze wandelingen worden ze nauwkeurig 
bekeken en bijzondere exemplaren in de vorm van een mooie foto 
mee naar huis genomen. (zie foto van de partner). 
Ja, wij komen net al de natuur tot rust. De natuur omdat het zo hoort;  
wij omdat we dit moeten in deze pandemie. Thuisblijven, afstand en 
handen wassen!. De natuur weet hoe het moet om in de lente weer 
naar buiten te komen, maar wij? Zal de lente ons meer vrijheid 
geven? 
 
Blijf gezond en het allerbeste voor 2021! 
 

Loes Jap-Tjong 
  



 

 

  

De paddenstoelen houden geen rust 



 

 

Verlangen 
 
Verlangen jullie ook allemaal zo naar het “terug naar normaal”? 
Een tijd die al ver achter ons lijkt te liggen. Een tijd waarin je een 
vakantie boekte naar een ‘lekkerweerland’ en daar ging lopen 
genieten. Zoals hier in de botanische tuin van Funchal op Madeira 
Met de schitterende Kumara (Aloe) plicatilis op de voorgrond en 
kleurrijke mozaïek plantenbedden op de achtergrond. 
Wanneer zou het weer kunnen? 
 

Theo 

 


